



DOI: 10.18572/2070–2159-2021-2-21-23

Категория «культура» в решениях Конституционного Суда Российской Федерации

Сазонникова Елена Викторовна,
профессор кафедры конституционного и муниципального права
юридического факультета
Воронежского государственного университета,
доктор юридических наук, доцент
sazonnikova@mail.ru

Публикация подготовлена в связи с принятием в 2020 г. поправок к Конституции Российской Федерации и дополнением статьи 68 Конституции Российской Федерации частью 4, закрепляющей культуру в Российской Федерации как уникальное наследие ее многонационального народа, а также поддержку и охрану культуры государством. В публикации анализируется судебная практика Конституционного Суда Российской Федерации в области законодательства о культуре.

Ключевые слова: культура, культурное наследие, поправка к Конституции, Конституционный Суд, конституционное правосудие.

Category «Culture» in the Decisions of the Constitutional Court of the Russian Federation

Sazonnikova Elena V.
Associate Professor of the Department of Constitutional and Municipal Law
of the Law Faculty of the Voronezh State University
LL.D., Associate Professor

The publication was prepared in connection with the adoption in 2020 of amendments to the Constitution of the Russian Federation and the addition of article 68 of the Constitution of the Russian Federation by part 4, which enshrines culture in the Russian Federation as a unique heritage of its multi-ethnic people, as well as support and protection of culture by the state. The publication analyzes the judicial practice of the constitutional Court of the Russian Federation in the field of legislation on culture.

Keywords: culture, cultural heritage, constitutional amendment, the Constitutional Court, constitutional justice.